
   ZBELÍTOVSKÝ 

 zpravodaj 

    ročník XII.                       číslo  4          21. prosince 2022           čtvrtletník                  výtisk zdarma 

 Vážení spoluobčané, vážení přátelé, 

 po doslova turbulentním začátku 
fungování obce se k Vám dostává první 
číslo čtvrtletníku Zbelítovského zpravo-
daje pod novým vedením obce. Již 

v předminulém zpravodaji jsem        
avizoval, že o funkci starosty nemám 
zájem z důvodů mé pracovní vytíženosti. 

Navzdory tomu mě okolnosti do této 
pozice stejně dovedly. Na základě nich 
budu funkci starosty obce Zbelítov    

vykonávat minimálně jedno volební  
období. Věřte, že i když jsem byl 
v zastupitelstvu předtím dvě volební 

období, není tenhle post pro mě vůbec jednoduchý úkol.  

Pozici starosty mohu a budu vykonávat jen jako    

neuvolněný na úkor svého volného času. Pracuji v zemědělství 
a z tohoto odvětví nemohu v této době jen tak odejít. Proto 

jsme v zastupitelstvu zvolili dva místostarosty, kteří budou 
stejně jako já neuvolnění. Práci jsme si rozdělili tak, abychom 
ji dokázali zvládnout. Mnohé z Vás možná zklame, že 

v kanceláři úřadu obce se přes den nebude nikdo nacházet. 
Budeme se však snažit maximálně vyhovět Vašim konkrétním 
potřebám a požadavkům. Ať to bude ve všední dny,               

o víkendech či svátcích. Úřední hodiny jsme zatím určili       
na úterý a čtvrtek navečer vždy od 18:00 do 20:00. Ostatní 
dny po předchozí domluvě. Čas ukáže, zda je to  dobře či ne. 

Co se týká našich plánů do budoucna, chtěli bychom 
zmodernizovat veřejné osvětlení a nahradit úspornějším. 

V současné době skokového zdražování, při doslova katastro-
fální situaci na trhu s energiemi, jsme nuceni sáhnout 
k úsporným opatřením. Reálně zvažujeme, že minimálně      

po dobu jednoho roku opět dojde k částečnému vypínání   
veřejného osvětlení v nočních hodinách. Osobně mě to netěší, 
ale řekl bych, že doba si to žádá.  

Určitě jste si všimli, že v obci se v posledních letech 

investovalo nemálo finančních prostředků. Část těchto projek-
tů pokryly dotace a část obec financovala formou úvěru         
u banky. Tento úvěr musí obec splácet a splácí v pravidelných 

měsíčních splátkách. V příštím roce proto za námi toho     
nebude tolik vidět. Již v minulém zastupitelstvu jsme se   
zavázali, že se tyto úvěry musí doplatit a teprve pak budeme 

moci budovat zase něco nového.  

Na závěr mi dovolte, abych Vám poděkoval              

za projevenou důvěru ve volbách do zastupitelstva obce.  

Přeji Vám krásné vánoční svátky, do nového roku   

vše nejlepší a hlavně hodně zdraví.   

Váš nový starosta  Petr Zelený 

Blíží se prezidentské volby 

 Předseda Senátu Parlamentu České republiky vyhlásil 
volbu prezidenta České republiky rozhodnutím publikovaným 

ve Sbírce zákonů pod č. 207/2022 Sb. První kolo volby     

proběhne v celém Česku ve dnech 13. a 14. ledna 2023. 

 Pokud v tomto kole nezíská ani jeden z kandidátů více 
než padesát procent hlasů, musí za 14 dnů od první volby 
proběhnout kolo druhé. Toho se zúčastní pouze dva         

nejúspěšnější kandidáti. Případné druhé kolo proběhne                  

27. a 28. ledna 2023. 

 Volební místnost bude opět v přízemí mateřské školy.  
Svého kandidáta můžete přijít zvolit v časech (pro obě kola): 

-  pátek od 14 do 22 hodin  -  sobota od 8 do 14 hodin  - 

          -et- 

 

Obec Zbelítov  

Vás co nejsrdečněji  

zve 

 

24. prosince  odpoledne  

od 15 hodin 

na 

Vánoční troubení  

u kapličky 
 

Přijďte si poslechnout  

vánoční blahopřání  

a  

několik troubených koled 



Zbelítovský zpravodaj 4/2022 • strana 2 •   

Obec má dva místostarosty  

 Ahoj všem Zbelíťákům,  

 na úvod bych Vám chtěl poděko-

vat za  vyjádřenou  podporu v proběhlých 
volbách. Velice si toho vážím! Do všeho 
jsem vstupoval s velikou neznámou,   

pokorou a odhodláním, výsledkem toho 
je  nejmladší zastupitel.  

 Zbelítov mi nikdy nebyl lhostejný 
a nyní bych se rád podílel na zajištění 

chodu jedné z nejhezčích obcí v okolí. 
Přestože moje prvotní předvolební   

představa o funkci v případném zastupitelstvu byla jiná, tak 

díky událostem a kotrmelcům jsem nyní plně odhodlaný      
pracovat pro plynulý chod obce. A především pro Vás čtenáře, 
občany, abychom zde měli co nejhezčí podmínky pro život od 

kultury, přes fungující služby, až po poslední vyvezený        
kontejner. Výše zmíněné nikdy v mých očích není o práci     
jednotlivce, a proto věřím, že jsme všichni zastupitelé a hlavně 

občané na jedné lodi, kde panuje férové jednání s úctou a  
pochopením, bez přetvářek. Novou volbu starosty a místosta-
rostů doprovodila živá diskuse, ohlížející se za předešlými   

událostmi a rezignací. Myslím si, že je třeba dívat se stále   
dopředu, žít tady a teď. Chtěl bych ještě jednou veřejně    
poděkovat Markétě Honzíkové a Pavlovi Chvojanovi za jejich 

přínos a především spoustu odvedené práce pro obec. Ta mnoh-
dy ani nebyla vidět, což je  u některých věcí vlastně správně.  

A myslím si, že hanlivé poznámky a komentáře na jejich adresu 
vůbec nebyly na místě a už vůbec ne pravdivé.  

Jsme noví, máme chuť, chceme se učit a přebíráme 

obec v dobré kondici po všech stránkách. Učený však z nebe 
nikdy nespadl. Mějte, prosím, trpělivost a dejte nám čas, než si 
všechno sedne tak jak má. Důvody neuvolněných pozic a počet 

dvou místostarostů již vysvětlil starosta. Role máme teď jasně 
rozdělené. A to tak, že veškeré technické zázemí a zajištění 
obce bude mít na starost Michal Procházka. Já budu pravou 

rukou starosty ve smyslu pomoci s vedením samotného úřadu   
a veškerých agend s tím spojených. Nároky na práci „obecního 
úředníka“ jsou čím dál větší a časově náročnější. Pokud tedy 

budete mít cokoliv na srdci, není nic jednoduššího než přijít   
na řádná veřejná zastupitelstva a věc řešit. Nebo v úředních    
hodinách zajít na úřad či zavolat. Kontakty na nás naleznete  

na  této straně zpravodaje nebo na úřední desce vedle      
obecního úřadu. Vše má vždy rozumné a vyvážené řešení.  

Na závěr bych chtěl popřát všem mnoho zdraví, krásné 

prožití Vánoc a úspěšný vstup do nového roku. 

 místostarosta obce Jaromír Hrůza 

Vážení spoluobčané, 

 v zastupitelstvu obce jsem druhé 

volební období. V prvním období jsem byl 
zastupitel a nyní budu vykonávat funkci 
místostarosty. Za své zvolení bych chtěl 

poděkovat jak voličům tak zastupitelům.  
 
 Ve funkci místostarosty bych chtěl 

udržovat technický chod obce. A zároveň 
být nápomocen starostovi ve věcech, 
týkající se bezproblémového chodu obce 

a tím i Vaší spokojenosti. 
  
 Ve Zbelítově máme spoustu opravených obecních  

budov, několik parků, pozemků a další místa a věci, o které 
se musíme starat a udržovat. V budoucnu bychom rádi     
postupně vyměnili stávající veřejné osvětlení a nahradili ho 

led osvětlením. Je úspornější a svítí lépe než stávající     
zastaralé lampy. V současné době zdražování energií i ostat-
ních věcí budeme muset být opatrní v jakémkoliv uvolňování 

finančních prostředků. Týká se to nás všech a za pochopení 
děkujeme.  
 

 Jsme tu pro Vás občany, tak se nestyďte chodit        
na schůze obecního zastupitelstva. Dozvíte se tam důležité 

informace ohledně obce. Tam nám můžete sdělit své prosby 
a návrhy, které s Vámi rádi probereme.   

místostarosta obce Michal Procházka 

Kontakty 

 

s t a r o s t a   o b c e 

PETR ZELENÝ 

tel: 724 180 164 

email: zbelitov@c-box.cz 

 

m í s t o s t a r o s t a 

Ing. JAROMÍR HRŮZA 

tel: 721 460 792 

email: hruza.jaromir@gmail.com 

 

m í s t o s t a r o s t a 

MICHAL PROCHÁZKA 

tel: 776 772 719 

email: prochy114@gmail.com 

 

F i n a n č n í   v ý b o r 

Radka Přibylová  — předsedkyně  výboru 

Ladislav Medenci 

 Kateřina Erfaňuková 

 

K o n t r o l n í   v ý b o r 

Otomar Říha  — předseda výboru 

Petra Novotná 

 Kamil Karda 

 

Trochu letošní statistiky 

       -  Zbelítov má 128 popisných čísel 

       -  10 rekreačních chalup,  

       -  330 trvale přihlášených obyvatel 

       -  z toho 52 dětí do věku 18 let 

       -  z toho 277 dospělých 

       -  z toho je 1 cizinec 

       -  narodila se 2 děvčátka 

       -  zemřeli 2 lidé 

       -  nejstarší obyvatel oslavil 89 let 

ú ř e d n í   h o d i n y 

ÚTERÝ + ČTVRTEK  

18,00  -  20,00 

ostatní dle domluvy 

k o r e s p o n d e n č n í  
a d r e s a 

Obec Zbelítov 

Zbelítov 62 

399 01 Milevsko 
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 Podrobněji o nové silnici 

 Za podpory dotace z Jihočeského kraje byla letos na podzim provedena      
rekonstrukce 413,01m dlouhého úseku místní komunikace v obci Zbelítov. Opravou se 
zkvalitnila dopravní obslužnost přilehlých pozemků a objektů. Snížením prašnosti       
a hlučnosti se zlepšila kvalita životního prostředí. Hlavním cílem bylo zlepšení kvality 

stavebního a dopravně-technického stavu komunikace a nyní může být bezpečně   
užívána všemi účastníky silničního provozu.  

Rozpočet předpokládaný a skutečný (částky jsou bez DPH) 

 

Z důvodu vysoutěžení nižší ceny při výběrovém řízení firmou STRABAG a.s.  

za částku 2 879 437,05 Kč včetně DPH, došlo ke snížení uznatelných nákladů projektu 
oproti rozpočtu, uvedeném v žádosti. 

 

Na faktuře, která je k nahlédnutí na obecním úřadu, jsou uvedeny položky, 
nezahrnuté do rozpočtu při předložení žádosti o dotaci. Z toho důvodu se jedná         
o neuznatelné náklady a v plné výši je hradí žadatel. Konkrétně se jedná o položky: 

trubní vedení, vedlejší náklady a ostatní náklady například krycí hrnec hydrantu,   
Geodetické práce, zařízení staveniště, dočasná dopravní opatření,  bezpečnostní   
hygienická opatření na staveništi a jiné. 

 
Oproti původní ceně došlo během prací k navýšení nákladů na realizaci         

o 665 027,39 Kč, tedy na celkových 3 044 727,43 Kč bez DPH. Daň 21% činila 
639 392,76 Kč a celková cena s daní 3 684 120,19 Kč. Výše dotace 1 379 511,11 Kč, 
úvěr u banky je 1 800 000,- Kč. Doplatek z vlastních zdrojů obce čítá 504 609,08 Kč. 

 

Bohužel, jak už to někdy bývá, dochází k navýšení ceny až při samotné     
realizaci. Dodělávaly se například odvodňovací betonové žlaby, některé vjezdy se 
osazovaly novými obrubníky. V horním úseku silnice se přitahovaly nové vodovodní 

přípojky k novým parcelám, aby se v budoucnu nemuselo do komunikace již zasaho-
vat. Téměř ke každému objektu byly vybudovány nové vjezdy dle přání majitelů        
a technických možností.  Jsem rád, že tato realizace proběhla, i když je to pro obec 

finančně náročné.  

Velký dík patří především bývalé starostce Markétě Honzíkové, která všechny 

administrativní kroky k projektu vyřídila. Navzdory tomu, že do toho sama už jít   
nechtěla z důvodu končícího volebního období. V minulém zastupitelstvu jsme se ale 
rozhodli, že do toho jít chceme. I když jsme věděli, že finanční břímě ponese        

zastupitelstvo nové. V následujících letech bychom silnici za tuto cenu už nejspíš  
nevybudovali. Momentálně je řádně předaná a zaplacená. Záruka na ní je 60 měsíců. 
Dotace byla už také připsána na účet obce. Zbývá tedy v následujících letech bance 

splácet úvěr.          
starosta obce Petr Zelený 

 

Aktivita projektu 
(nákladová položka uvedena  

v podrobném rozpočtu,  
který byl součástí žádosti  

nebo upraven) 

 

Částka uvedená  
v žádosti (v Kč), 

 nebo dle  
upraveného podrob-

ného rozpočtu 

 

 
 

Skutečná výše  
(Kč) 

 
1.1 

 
Zemní práce 

 
332 003,- Kč 

 
473 360,- Kč 

 
1.2 

 
Komunikace 

 
2 084 338,- Kč 

 
2 296 748,- Kč 

 
1.3 

 
Doplňující práce  
na komunikaci 

 
228 988,- Kč 

 
263 941,- Kč 

 
1.4 

 
Dokončovací práce  
inženýrských staveb 

 
5 672,15 Kč 

 
65 822,- Kč 

 
1.5 

 
Staveništní přesun hmot 

 
43 657,- Kč 

 
69 513,- Kč 

 
1.6 

 
Přesuny suti a vybouraných 
hmot 

 
1 074 915,- Kč 

 
17 3296,- Kč 

        
 
 

Celkem  
uznatelné výdaje projektu 

 
 

3 769 573,- Kč 

 

3 342 680,- Kč 

 

Informace z obce 

Úhrada poplatku 

za komunální odpad 

 jednorázově a jeho zvýšení 

 Od 1. ledna 2023 platí dle 

Obecně závazné vyhlášky obce Zbelí-
tov č. 1/2021 o místním poplatku za 

obecní systém odpadového hospodář-
ství pouze jednorázová úhrada tohoto 
poplatku nejpozději do 30. dubna 

aktuálního roku.  

 Současně se tento poplatek 
zvyšuje z dosavadních 600 Kč na    

700 Kč za osobu v obci trvale       
přihlášenou. Senioři od 70 let mají  
50 % úlevu  -tedy 350 Kč na osobu.  

 Zvýšení se týká i rekreačních 
chalup. Dosavadní poplatek 600 Kč za 
objekt na rok se zvyšuje na              

700 Kč. Důvodem navýšení je      
zdražení svozu odpadů, které firma 
Rumpold–P, s.r.o. obci oznámila před 

pár dny. 

 Poplatky lze uhradit hotově 
nebo elektronicky na účet obce 

0640997339/0800. Jako koncové troj-
číslí variabilního symbolu 1323700xxx 

zapište číslo Vašeho domu.  
 
Poplatek za psa ve výši 100 Kč za 

jednoho psa, 200 Kč za druhého a 
každého dalšího psa téhož majitele 
se nemění.             -et- 

Zimní údržba obce 

 Řadu let ji provádí a nadále pro-
vádět bude  firma Jiřího Hrůzy, stavební      

a zemní práce. Tradičně pouze pluhová-
ním, v krajním případě (náledí, atd.) 

provede posyp  inertním materiálem.   -et- 

Nepřehlédněte 

Pracovní poměry u obce 

 Pracovní poměr Ivany Volfové 
skončil 30. listopadu. Pokud příští rok 

Svazek obcí Milevska podpoří toto 
zaměstnávání, bude s ní pracovní 
poměr opět sjednán. Martě Nyiriové 

skončí zaměstnání u obce               
31. prosince letošního roku a bude jí 
prodlouženo na celý příští rok.       
                             -et- 

Omezení provozu 

pohotovosti  

 Poliklinika Milevsko oznamuje, 

že od 1. ledna 2023 je nutné omezit 
provoz lékařské pohotovostní služby. 

Provoz bude pouze  

v sobotu od 8,00 do 11,00 hodin.  

Mimo uvedené ordinační hodiny se 
obracejte na lékařskou pohotovostní 

službu v nemocnici v Písku nebo        
v Táboře. 
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Ze zasedání zastupitelstva 

členky ČSŽ zvou 31.12.2022 

 na 

SILVESTROVSKÝ POCHOD  

okolo ZBELÍTOVA 

 Start v 13,30 hodin před prodejnou Jednoty, 

cíl - park pod prodejnou Jednoty. 

Délka trasy maximálně 5 km, 

v cíli možnost opékání vlastních špekáčků, 

Rozpočet obce a mateřské školy 
pro rok 2023 

 Těsně před Vánocemi schválili zastupitelé rozpočet    
na rok 2023. S příjmy 5 493 200,- Kč,  výdaji 4 881 200,- Kč     

a financováním ve výši 612 000,- Kč. Rozdíl činí financování 
úvěrů na rybník Dohoďák a novou silnici. Rozpočet Mateřské 
školy Skřítci je s plánovanými příjmy i výdaji ve výši               

1 925 000,- Kč vyrovnaný. 

Věcná břemena 
 Zastupitelé souhlasili s návrhem na uzavření smlouvy 

mezi E.ON a Obcí Zbelítov. Jde o věcná břemena, dotýkající se 
parcel č. 450/1, 953/3 a 38/9, 38/14. Na těchto pozemcích 

bude do země položeno kabelové vedení nízkého napětí    
elektrické energie k budoucím postaveným domům. 

Vodné a stočné 
 Od 1. ledna 2023 se v obci zvyšuje cena za vodné         
a stočné. Vodné bude nově činit 45,64 Kč/m3 bez DPH. Cena  
za stočné pro domy s připojením na čističku odpadních vod 

bude činit  40,- Kč/m3 bez DPH. 

Tříděný odpad nově odváží Rumpold  
 Firma Rumpold-P, s.r.o. nahradila Služby města Milev-
ska a od 1. listopadu vyváží ze Zbelítova kromě komunálního 

odpadu také tříděný odpad. 

Šatna má novou podlahu 
 Minulé zastupitelstvo nechalo opravit podlahu v šatně 

mateřské školy, přiléhající k tělocvičně. Nové lino na podlahu 
o celkové ploše 25 m2 položila firma Jana Němečka J@V Living 
Milevsko za cenu 37 495,- Kč včetně DPH. Podlaha je nyní    

identická s podlahou v tělocvičně. 

Přání k výročím a životním jubileím 
 V době covidu řešili zastupitelé gratulace občanům       
k významným životním jubileím a výročím dočasně zasíláním 

blahopřání a dárkového poukazu prostřednictvím doručovací 
služby. V současné době je už situace jiná a zastupitelé se 
vracejí k původnímu modelu. S přáním a pozorností od obecní-

ho úřadu budou osobně docházet k oslavencům domů. Začíná 
se od 70 let věku a následně po každých pěti letech. Pokud si 
osobní gratulaci nepřejete, sdělte tuto skutečnost starostovi 

obce. 

Nové ceny za pronájem 
 Zastupitelé schválili od 1. ledna 2023 nové ceny při 

pronájmu kulturního domu a tělocvičny v mateřské škole. 

Kulturní dům Zbelítov: 

VYUŽITÍ CELÉHO SÁLU  měsíce květen—září       2 500,- Kč/den 

cena zahrnuje: hlavní sál, přísálí, sklad nad jevištěm, osvětlení,    
vytápění, úklid 

VYUŽITÍ CELÉHO SÁLU  měsíce říjen —duben      4 500,- Kč/den 

cena zahrnuje: hlavní sál, přísálí, sklad nad jevištěm, osvětlení,    
vytápění, úklid 

Tělocvična v mateřské škole: 

VYUŽITÍ TĚLOCVIČNY  měsíce květen—září            100,-Kč/hod. 

Cena zahrnuje: tělocvičnu, 1x šatnu, 2x WC, 1x sprcha, osvětlení, 
vytápění, úklid 

VYUŽITÍ TĚLOCVIČNY  měsíce říjen—duben           150,-Kč/hod. 

Cena zahrnuje: tělocvičnu, 1x šatnu, 2x WC, 1x sprcha, osvětlení, 
vytápění, úklid 

Nájemci s trvalým pobytem ve Zbelítově mají z těchto cen 
slevu 30%.          

Eva Taterová 

Starosta informuje a apeluje 

Motýlkový bál ČSŽ s nápovědou  

Členky ČSŽ chystají na 21. ledna svůj bál. Téma  

večera stanovily tentokrát  jako „motýlkový.“ A co to 

přesně znamená? „Motýli na bále a na všechny způsoby,“ říká 

jedna z organizátorek. Ženy se mohou  zdobit motýli doslova bez 

hranic. Například brož s motýlem si připnout na šaty, do vlasů,  

na kabelku nebo si šperk s motýlkem zavěsit na krk. Pánové         

s motýlkem u krku, na klopě saka a podobně. Fantazii se meze 

nekladou a počítá se každý nápad. Kdo nestihne, může si            

u vstupu zakoupit ručně vyrobené motýlí ozdoby.              

                  -et- 

Částečné zhasínání  

pouličního osvětlení 

 Již na nás doléhá zdražování elektrické energie.        

V  prvním lednovém týdnu nového roku 2023 dojde ve Zbelí-

tově k částečnému zhasínání pouličního osvětlení — po dobu 

jednoho roku — v  čase od 22,30 do 5,00 hodin. V červnu         

a červenci nebude osvětlení zapínáno vůbec z důvodu dlou-

hých dnů. Tato komodita, kterou využíváme všichni a stala se 

samozřejmostí, je nyní luxusním zbožím. Bohužel, doba   

hojnosti zřejmě skončila. Nikoho ze zastupitelů tohle     

opatření netěší, ale nemůžeme jednat jinak. Situace na trhu 

s energiemi nás nutí hledat úspory kde jen to jde.  

Zimní parkování vozidel 

 Žádám majitele vozidel, parkujících venku tak, že 

tato vozidla zasahují do vozovky, o ohleduplnost. V zimě při 

vydatnějším sněžení dochází v obci k prohrnování vozovky  

těžkou technikou. Jenže nevhodně zaparkovaná vozidla často  

brání  nebo omezují této technice bezproblémový průjezd. 

Pokud je to trochu možné, parkujte svá vozidla uvnitř svých 

objektů  (v zahradách, garážích, volných místech), případně 

s maximální ohleduplností u kraje vozovky. 

   starosta obce Petr Zelený 

Druhé kolo senátních voleb. V pátek 30. září a v sobotu      

1. října proběhlo druhé kolo senátních voleb. Za senátní obvod 
13 –Tábor  zvítězil MUDr. Marek Slabý a získal 53,47% hlasů.  

Dosavadní senátor Jaroslav Větrovský svoji pozici se 46,52% hlasy 
neobhájil.                             –et- 



Zbelítovský zpravodaj 4/2022 • strana 5 •   

 Po komunálních volbách válcovaly Zbelítov dohady   
a spekulace. Bývalá starostka obce Markéta Honzíková   

kandidovala úspěšně v Milevsku, kde má přihlášený trvalý 
pobyt. Stala se místostarostkou města Milevska a pravou 
rukou starosty. Bývalý místostarosta Zbelítova Pavel    

Chvojan do dalšího období už kandidovat nechtěl. Do nové-
ho zastupitelstva obce volby vynesly čtyři dosavadní      
zastupitele a tři nováčky. Zbelítov tak opanovala nejistota a 

vlna očekávání věcí příštích.  
 

 Markéta Honzíková zastávala post uvolněné starostky 

ve Zbelítově po tři volební období. Spolu s místostarostou  
Pavlem Chvojanem byli dobře sehraná dvojice. Pod jejich 

vedením a za pomoci dotací obec vzkvétala. Hodně se vybudo-
valo i kulturně žilo. Po letošních komunálních volbách už je  
situace jiná. V pátek 21. října na ustavujícím zasedání nového 

zastupitelstva obce proběhla volba nového starosty                
a místostarosty. Ještě předtím ale prosákla na veřejnost      
informace z první vyjednávací schůzky nových zastupitelů.    

Ti se domluvili, že starostou obce se stane Petr Zelený, který 
získal ve volbách nejvíce hlasů. K sobě bude mít dva místosta-
rosty -Jaromíra Hrůzu (ml.) a Michala Procházku. S ohledem 

na profesní vytížení budou všichni tři ve funkcích neuvolněni.  
 

 Pár dnů před ustavujícím zasedáním se zastupitelé sešli 

ještě jednou a rázem bylo všechno jinak. Několik z nich přišlo 
s návrhem, aby starosta obce byl i nadále uvolněný a lidem 
lépe dostupný. Řekli, že tlumočí názor a přání většiny obyva-

tel z obce. Ti své záležitosti chtějí na úřadě vyřizovat v čase 
tak jako dosud. Ustavující zasedání zastupitelstva konané   
21. října tak kartami pořádně zamíchalo. Oproti původnímu 

očekávání byl uvolněným starostou obce zvolen Ladislav 
Medenci (ml.) a neuvolněným místostarostou Petr Zelený.  

 

Rezignace  

 A překvapení nebrala konce. Jen o deset dní později 

31. října podal novopečený starosta obce na svůj post       
rezignaci. Zastupitelům nezbylo než se znovu sejít a novou 

situaci řešit. Bleskurychle se začala šířit vlna pomluv a dohadů 
až přesáhla hranice obce. O údajném krachu obce Zbelítov 
s vytunelovaným obecním účtem, zapříčiněným víceprací     

při budování silnice se mluvilo i v Milevsku. Všichni chtěli  
vědět, co se skutečně přihodilo a co bude dál.  

 

 Na čtvrtek 10. listopadu svolal místostarosta obce Petr 
Zelený další zasedání zastupitelstva, které přineslo  změny. 
Zastupitelé se vrátili k první variantě a odsouhlasili ji. Tedy, 

do funkce neuvolněného starosty obce Zbelítov jednohlasně 
zvolili Petra Zeleného. Stejně jednohlasně zvolili i dva neuvol-
něné místostarosty -Jaromíra Hrůzu (ml.) a Michala            

Procházku. Na toto zasedání přišli Zbelítovští v hojném počtu. 
Chtěli objasnit důvod náhlé rezignace bývalého starosty     
Ladislava Medenciho. Ten řekl, že po převzetí úřadu zjistil 

nulový stav peněz v pokladně, nějaké další věci, a proto       
se rozhodl rezignovat. Členem zastupitelstva zůstává nadále.  

 

Vícepráce  

 Jádrem pudla měla být úhrada faktury, týkající se  

vícepráce nad rozpočtový rámec při budování nové silnice 
v obci. Vícepráce nejsou součástí dotace a obec je musí hradit 

ze svého rozpočtu. Ladislav Medenci nebyl v minulém        
volebním období členem zastupitelstva. I s ohledem na tohle 
se mu Markéta Honzíková snažila při předávání agendy obecní-

ho úřadu předat základní informace o chodu obce. Ujistila ho, 
že případné další dotazy mu zodpoví po návratu ze své      
zahraniční dovolené.  

Na zasedání 10. listopadu se mezi lidmi a zastupiteli 
rozpoutala živá diskuse. Lidé chtěli znát stav peněz              

na obecním účtu a v pokladně. Nový starosta obce Petr     
Zelený řekl, že obec v krachu v žádném případě není. Když 
minulé zastupitelstvo schvalovalo vybudování silnice s pomocí 

dotace, počítalo s úvěrem a povinností ho splácet. I s tím,    
že finanční situace obce nebude po dobu splácení růžová, ale 
bude udržitelná. S vícepracemi se počítalo, aby se v budoucnu   

nemusela nová silnice hned řezat pro inženýrské sítě. Sdělil, 
že pohyb peněz na obecním účtu je obdobný jako na tom  
domácím. Platby probíhají, peníze odcházejí a další          

přicházejí. Uvedl, že 9. listopadu dorazilo na účet obce 
z kraje 389 000 Kč a dalších 300 000 Kč ještě přijde. Řekl, že 

podrobnosti ohledně projektu silnice vysvětlí v obecním         
zpravodaji (vysvětleno na str. 3). Hospodaření obcí probíhá 
podle předem schváleného rozpočtu a změny v něm musí  

zastupitelstvo schvalovat.     
           Eva Taterová 

Volba starosty jako na horské dráze 

Jak to bylo po volbách 

Kultura 

Crrr, přišli k vám čerti! Co svět světem stojí, patří na Zemi   

5. prosince podvečer bytostem nebeským i pekelným. Vydávají se 

pěkně pospolu napříč Zbelítovem překontrolovat lidi a hlavně děti.  
V ďábelských outfitech, nových sexy vlasech, hrozivých maskách,      

s vidlemi a pytlem na hříšníky. V nůši nechybí bonbóny, v další šňaps 
pro zahřátí. Celá tahle družina je rok co rok očekávána a nestalo se, 

že by 5. prosince nepřišla. Slyšet jsou už zdálky a zavítají všude tam 
kde děti mají i kde je nemají. Letošní mikulášskou družinu ve     

Zbelítově utvořili dva bílí andělíčci, jedna černá andělka Andrea, 
spravedlivý neuvolněný Mikuláš a čtveřice zlobivých čertů. Nikoho 

tak nenechali na pochybách, že tradice pokračuje a tím je vlastně 
všechno v pořádku.            -et- 

Zdeněk Klásek dýmkař a spisovatel 

 V sobotu 9. října se po tříleté covidové přestávce konalo v 

Tureckém Istanbulu mistrovství světa v pomalém kouření dýmky. 

Zdeněk Klásek s časem 48 minut a 25 vteřin  obsadil mezi 160 soutě-

žícími 68. místo. Těchto soutěží se od roku 2010 zúčastňuje pravidel-

ně a letošní v Turecku byla pro něj už jedenáctá. Pokaždé má přání 

umístit se do první stovky a zatím se mu to daří.  A jak soutěž probí-

há? Koná se vždy v nějakém velkém sále. Všichni soutěžící dostanou 

stejnou dýmku, tři gramy tabáku, dusátko a dvě zápalky na zapálení.  

A pak už je to boj s časem... 

 V sobotu 26. listopadu křtil Zdeněk Klásek v loutkovém sále 

milevského Domu kultury České pohádky. Další svoji knihu, která 

vyšla už vloni, ale její vydání zpozdily problémy s tiskárnou. Kniha 

nabízí 15 pohádek. Na obalu je černá a červená barva,  navozující 

peklo. Kmotry knihy se proto stali čerti a Lucifer a při křtu sehráli 

divákům loutkový příběh.         -et- 
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Přišel zas ten vánoční čas 

 „Zbelítov je dobré místo pro 
žití,“ tohle si nejspíš myslí nadpozem-
ské bytosti. Vycpané ježibaby opano-

vávají pravidelně závěrem dubna celý 
Zbelítov. Počátkem prosince za nimi 
nezaostává mikulášská družina, co do 

počtu bytostí i napáchaného hluku.    
O letošním adventním víkendu si    
Zbelítov vyhlédli hned čtyři andělé. 

Tři v dokonalé životní velikosti a jeden 
maličký. Ten se usadil v koruně stromu 
nad přístřeškem s Betlémem, který 

tvoří postavy ze sena. V sobotu        
26. listopadu u něj všichni společně 

rozsvěcovali vánoční strom. Při něm 
nechybělo vystoupení místních dětí, 
dětí z mateřské školy a v sálu kulturní-

ho domu vánoční jarmark, skvělé   
občerstvení a koledy. 
  

 Pořádání zahájení Adventu se 
ujal místní svaz žen a obec Zbelítov. 
Všechny přivítal nový starosta obce Petr 
Zelený. Předsedkyně svazu žen Zdeňka 

Dubová pozvala návštěvníky do sálu   
kulturního domu na dobré občerstvení a 
vánoční jarmark. Zbelítovské děti     

odrecitovaly krátké pásmo básniček. 
Děti z mateřské školy spolu s učitelkami 
zazpívaly vánoční koledy. Za doprovodu 

hry na varhany v podání učitelky      
Kristýny Přibylové. Sklidily veliký potlesk 
a neminula je sladká odměna.  

 

  A pak už všichni společně začali 
odpočítávat a vánoční strom se rozzářil 

do tmy. Stejně tak se rozzářilo osvětlení 
budovy obecního úřadu i znaku obce 
opodál. Pak se všichni vydali  posedět do 

sálu na dobré cukroví,    svařák, kávu a 
ostatní dobroty. Především však na   
jarmark. V jeho pořádání nemají členky 

místního svazu žen konkurenci. Nabídka 
vánočního zboží je přepestrá, nápaditá 
a ceny spíš symbolické. Členky si celou 

kolekci výrobků samy vytvořily, zaranžo-
valy a prodávaly.  
   

 
 Za prodejní stoly naaranžovaly 
malované papírové kulisy měšťanských 

domů s podloubím. Jarmark tak věro-
hodně připomínal venkovní jarmark na 
středověkém náměstí. Zbelítovské děti 

dostaly ještě mikulášskou odměnu         
– veliké balení čokolády Kinder. 

 A jak je 
to s těmi andě-

ly? Zídka u kap-
ličky je místo, 
kam se i letos 

usadil anděl      
s lampičkou. 
Další si jako 

skvělé místo 
vybral zahrádku 
Šárky Šrámko-

vé. Kdo jede   
po silnici okolo, 
nemůže ho mi-

nout.  Občas 
mu sice vítr 

načechrá vlasy, 
občas je odfoukne rovnou. A třetího 
anděla přilákal dům na úplně opačném 

konci Zbelítova. 
Uvelebil se před 
garáží Jaroslava 

Hůly a je zde zce-
la nepřehlédnutel-
ný.  

 A advent-
ním novinkám 
není konce. Na 

hrázi rybníku pod 
dětským hřištěm 
přibyl nově ještě 

kapr. Vyrobený ze 
sena, pěkně sdrá-
tovaný, jen cirka 

tak desetkrát  
větší než bývá. I tenhle symbol   Vánoc 

sklízí obdiv každého, kdo jde kolem.    
                      Eva Taterová 

Na zahájení Adventu se slétli andělé 

 
  

Bez betlému ve Zbelítově by Advent ani nemohl začít. 

Ke kapličce  

opět přiletěl anděl. 

Jiný se usadil u 

 Šrámků na zahradě. 

Na hrázi rybníku si hoví kapr. 

A další  přiletěl před garáž k Hůlovým. 

 
Vážení a milí  

spoluobčané, 

 chceme Vám popřát 

krásné Vánoce a v roce 2023 

hodně zdraví, štěstí, lásky, 

pohody a klidu. Sobě chceme 

popřát více čtenářů v naší 

obecní knihovně. Trošku 

jsme ji vylepšili, přijďte se 

podívat.  

  

 Na Vaše přání měníme 

v novém roce výpůjční dobu 

na 

pondělí  

od 17,00 do 19,00 hodin.  

 

        Začínáme hned 2. ledna 

2023. Tak schválně, kdo   

přijde první?  

 

Šárka a Jiří Šrámkovi 
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Z mateřské školy Skřítci 

Hned v září za námi přijel do školky na milou návštěvu pan 

Zdeněk Burghauser se svými opeřenými svěřenci. Děti se zábavnou 

formou dozvěděly zajímavé informace o různých ptácích, mohly si je 

zblízka prohlédnout, některé i podržet na ruce. Viděli jsme úplně 

malinkého kanárka, krásně zbarveného papouška, poštolku, kalouse 

ušatého, sokola, dokonce i orla skalního. Od října probíhá i v tomto 

školním roce v tělocvičně MŠ jednou týdně sportovní průprava dětí ve 

spolupráci s Prunum o.s. Také opět za dětmi přijeli trenéři milevského 

florbalu z FBC Došwich a věnovali se jejich sportovní průpravě i zákla-

dům florbalu. Jedno říjnové dopoledne jsme si s dětmi zpestřili          

u ohniště u úřadu a sami si opekli netradiční svačinku v podobě křupa-

vých a voňavých špekáčků. Následně jsme ještě u ohýnku poseděli    

při zpěvu táborákových písní.  

 

Z projektu OP VVV Šablony pro MŠ Skřítci –Zbelítov III s  re-

gistračním číslem Z.02.3.X/0.0/0.0/20_080/0022331 už na jaře probě-

hl ve školce projektový den ve výuce s názvem   Stavitel města. Druhý 

projektový den ve výuce pod vedením odborně vyškolené lektorky Malé 

technické univerzity jsme realizovali na podzim.  Tentokrát jsme měli 

téma Stavitel mostů. Děti podle návodu z Lega postavily Karlův most, 

po kterém se nakonec mohly i projít. My jsme potom v tomto projek-

tovém tématu dále pokračovali. Povídali si o Karlu IV., o jeho stav-

bách, zpívali písničky o mostech, vyrobili si hrad s padacím mostem. 

Téma jsme zakončili výletem do Milevska, kde jsme také hledali         

a prohlíželi další 

stavby mostů. Další 

součástí projektu 

Šablony je perso-

nální podpora škol-

ním asistentem, 

díky kterému máme 

možnost opět pro 

tento školní rok 

využívat činnost 

školní asistentky na 

čtyři hodiny denně. 

Z dotace MŠMT 

Nástroje pro ožive-

ní          a odolnost 

– Digitální učební 

pomůcky, jsme 

pořídili dva tablety pro děti s nainstalovaným interaktivním výukovým 

programem  iŠkolička.  Jejich účelem je hravou formou motivovat dítě 

k naplňování dílčích vzdělávacích cílů a přispívat k rozvoji              

informatického myšlení a digitálních kompetencí dětí.  

V sobotu 26. listopadu vystoupily děti ze školky   na slavnost-

ním rozsvícení vánočního stromku u zbelítovského úřadu s pásmem 

koled a básniček o Ježíškovi a o Vánocích. Ježíšek jim za odměnu  

nadělil do školky krásný vánoční stromeček. Již v pátek 3. prosince 

jsme napjatí očekávali návštěvu Mikuláše, který opravdu přišel a   

přivedl si s sebou čerta i andílka. Některé děti měly trochu strach, ale 

všechny statečně  zazpívaly písničku nebo přednesly básničku a         

za odměnu dostaly balíček plný překvapení. Domů si ještě odnesly 

čertíka vlastnoručně vyrobeného z ponožky a perník upečený a nazdo-

bený naší paní kuchařkou Kačkou. Adventní dobu a dobu těšení se     

na Ježíška si vyplňujeme společnou vánoční výzdobou školky, výrobou 

přáníček a dárečků, zpěvem koled, připomínáme si vánoční zvyky.  

 

Hned po Vánocích 3. ledna začínáme v Milevsku na zimním 

stadionu s výukou bruslení pod vedením hokejových trenérů. Celkem 

čeká děti během ledna každé úterý pět hodinových lekcí zdarma. 

Přejeme všem klidný a pohodový adventní čas, příjemně 
prožité Vánoce a hodně zdraví a štěstí v novém roce.                                                                                                      
             

Za Mateřskou školu Skřítci Hana Maťhová 

Radostné a spokojené  

prožití vánočních svátků, 

hodně zdraví, štěstí,  

klidu a pohody v novém roce  

Vám všem přejí 

členky  

Českého svazu žen Zbelítov 

PF 2023 

Hasiči, hasičky  a hasičata ze Zbelítova 

 Vám přejí  šťastné a klidné Vánoce 

a do roku 2023 

hodně zdraví a spokojenosti. 

Jaroslav Chvojan, starosta SDH Zbelítov  

Milí čtenáři Zbelítovského zpravodaje, 

    přeji Vám vrchovatou měrou zdraví, štěstí, lásku a spo-

kojenost nejenom o Vánocích. Děkuji Vám za čtenářskou 
přízeň, ohlasy i spolupráci. Mým přáním je, aby zpravodaj 
i nadále dobře informoval a jeho čtení Vás bavilo. 

 Eva Taterová, redaktorka Zbelítovského zpravodaje 

V Milevsku si děti prohlédly skutečný most. 



(a souhlasili se zveřejněním) 

 Jiří Brousil   50 let 

 Jan Buzek   50 let 

 Luboš Chvojan  50 let 

 Karel Hrůza   55 let 

 Naděžda Baštýřová  60 let 

 Věra Kubešová  60 let 

 Dana Skopcová  60 let 

 Milan Tater   60 let 

 Dana Volfová  65 let 

 Alena Brožová  70 let 

 Marie Rybáková  70 let 

 Jan Vejmělek  70 let 

 Josef Velát   75 let 

   Miroslav Mašek   80 let   

Životní jubileum oslavili 
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Plán kulturních akcí  

Pokud si nepřejete své jubileum ve zpravodaji zveřejnit,  

sdělte tento požadavek starostovi obce nebo v redakci.     

24. prosince 2022 (sobota) 

ZBELÍTOVSKÉ NAMÁČENÍ OTUŽILCŮ 
Od 13 hodin u rybníku pod hospůdkou, 

otužilci i povzbuzující diváci jsou vítáni.  

 

VÁNOČNÍ TROUBENÍ U KAPLIČKY 
Od 15 hodin u kapličky na návsi, 

podrobnější informace na titulní straně. 

31. prosince (sobota) 

SILVESTROVSKÝ POCHOD kolem Zbelítova 
 Start ve 13,30 hodin před prodejnou Jednoty 

cíl —park pod prodejnou Jednoty. 

Podrobnější informace na straně 4. 

Odešli navždy 

Dne 25. října navždy opustila tento svět 

paní  Jana Buzková (1944) 

 

      
∙ Dne 11. října uplynulo již pět let, 

kdy nás opustil  

      

     pan  Petr Kreissl ze Zbelítova. 

 
   

    Stále vzpomíná  
 

manželka Marie a synové s rodinami. 

13. a 14. ledna 2023 (pátek, sobota) 

PREZIDENTSKÉ VOLBY  -1.kolo 
Volební místnost v přízemí budovy MŠ 

pátek od 14—22 hodin, sobota od 8—14 hodin. 

21. ledna (sobota) 

BÁL ČESKÉHO SVAZU ŽEN,  
tentokrát motýlkový 

Hrají Bosáci, začátek ve 20 hodin, bohatá tombola. 

Podrobnější informace na straně 3. 

27. a 28. ledna (pátek, sobota) 

PREZIDENTSKÉ VOLBY  -2.kolo 
Volební místnost v přízemí budovy MŠ 

pátek od 14—22 hodin, sobota od 8—14 hodin. 

(?) únor (sobota)  

4. MAŠKARNÍ PRŮVOD Zbelítovem 
Masky všeho druhu jsou v průvodu vřele vítány. 

Časový plán celého odpoledne bude upřesněn. 

Sledujte plakáty. 

25. února (sobota) 

  TRADIČNÍ HASIČSKÝ BÁL 

 Hraje Evergreen band,  

začátek ve 20 hodin, bohatá tombola. 

(?) březen  (sobota) 

DĚTSKÝ KARNEVAL 

Zábavné soutěžní odpoledne pro děti, 

v sálu kulturního domu s tombolou. 

Termín bude včas upřesněn, sledujte plakáty. 

„To, že čas rány hojí, je jen pouhé zdání, 
stále je v srdci bolest, žal a tiché vzpomínání.“ 

     ∙ Dne 25. října uplynulo pětadvacet 

let, kdy ve věku nedožitých 72 let  

navždy odešel 

         pan  Josef Hrůza ze Zbelítova. 

 
  S láskou stále vzpomíná     

dcera Marie Šejbová s rodinou. 

Vzpomínky 
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